
 
 
Mala biblioteka sa velikim entuzijazmom! 
Na lijepoj Bela Visti, malom trgu u starom gradu Herceg-Novom u Crnoj Gori, naći ćete malu 
gradsku biblioteku. Iza njenih vrata se krije više aktivnosti nego što biste mogli zamisliti. A u 
toku ljeta se mnoge aktivnosti presele na trg ...... 
  
U toku jedne sedmice u julu u Herceg Novom je sajam knjiga, i u to vrijeme otvoreni prostor pored 
Biblioteke je pun malih kioska gdje su zastupljeni izdavači sa cijelog Balkana sa svojim najnovijim 
knjigama i najraznovrsnijim temama.  
  
Popodne i uveče na trgu se odvijaju mnogi kulturni programi, pored male crkve. Programe odlikuje 
velika raznovrsnost, od dječjih dramskih grupa do muzičkih priredbi i predstavljanja značajnih pisaca, 
kako domaćih tako i stranih. A ti programi imaju impresivan nivo kvaliteta! Pored ovih programa tu je 
i dodjela nagrada: za najbolju knjigu, najbolje dizajniranu knjigu i knjigu koja se najviše prodavala u 
toku sajma. 
  
Otkrila sam ovaj sajam knjiga kada sam bila na odmoru u Herceg-Novom prošle godine. Bila sam 
očarana posebnom atmosferom koja iz noći u noć vlada na trgu, ljudima koji čitaju knjige čitavim 
gomilama slušalaca. Moja radoznalost me navela da poslije nekog vremena posjetim Biblioteku i 
upitam osoblje šta se tu dešava. Tu su me toplo dočekale bibliotekarke entuzijasti koje su me 
obavijestile o sajmu knjiga kao i o uobičajenim aktivnostima Gradske Biblioteke. Biblioteka je 
zadužena za organizovanje sajma knjiga, a s obzirom na moje iskustvo sa takvim poslovima u 
Norveškoj, veoma me zanimalo kako oni u siromašnoj Crnoj Gori mogu uspjeti da prirede ovakav 
sajam knjiga... . Kako su pribavili sredstva? Kako su privoljeli sve te ličnosti iz kulturnog života da 
dođu u Herceg-Novi? 
  
Dali su me razne odgovore: Opština im daje jednu skromnu sumu novca, ali veliki dio toga odlazi na 
iznajmljivanje opreme za izlaganje na sajmu. tu je još i dio budžeta koji se koristi za finansiranje 
kulturnih priredbi, ali zapravo: većina pisaca i drugih ličnosti učestvuje bez ikakve naknade. 
  
Čini se da je sajam knjiga postao neka vrsta »institucije« koja privlači učesnike, značajna arena gdje se 
možete prikazati. A mnogi ljudi (uključujući učesnike dolaze) u Herceg-Novi u julu na odmor (i 
nedjelju dana nakon toga je filmski festival u Herceg-Novom...) 
  
Ipak izgleda da su entuzijazam i angažovanje malog kolektiva biblioteke (6 osoba) ono što predstavlja 
kamen temeljac ove priredbe. Čini mi se da rade dan i noć u toku tih grozničavih dana u julu svake 
godine, pored obavljanja napornog posla  planiranja i pripremanja mjesecima unaprijed. Osoblje se 
intenzivno zalaže za prezentaciju dobre književnosti, i njihovo načelo glasi: »Kada nešto radimo, 
hoćemo da to bude najbolje». – I vjerovali, ili ne, oni to postižu! 
  
Po mom mišljenju to je impresivan stav u društvu koje se bori sa tolikim problemima. Ovdje sam našla 
mišljena o važnosti  knjige i književnosti koja su mene što dolazim iz bogate Norveške potakla na nov 
našin razmišljanja! 
  
(Naći ćete još o mojim utiscima iz Gradske biblioteke Herceg-Novi na našem web site – kasnije ove 
jeseni ....) 
  
Ellen Kristin Molaver. Upraviteljica oblasne biblioteke za Møre i Romsdal 
  
 


